

"فيتش" ترفع التصنيف الائتماني لبنك دخان من "-A" إلى "A" مع نظرة "مستقرة"

الدوحة، قطر – 28 مارس 2024: أعلن بنك دخان ("البنك" أو "المجموعة" عند الإشارة إليه مع الشركات التابعة له، رمز بورصة قطر: DUBK)، أن وكالة فيتش، وهي وكالة تصنيف ائتماني دولية، قامت برفع التصنيف الائتماني طويل الأجل للبنك (IDR) من "-A" إلى "A" مع نظرة مستقبلية "مستقبلية "مستقرة".

فيما يلي نظرة عامة مختصرة على تغييرات التصنيف:

تم التغییر من -A إلى A	التصنيف الائتماني طويل الأجل (IDR)
تم التغيير من F2 إلى F1	التصنيف الائتماني قصير الأجل (IDR)
+Bb (دون تغییر)	تصنيف الجدوي
طويل الأجل (BB+ : IDR (xgs (دون تغيير)	تصنيفات الدعم الحكومي السابق.(xgs)
قصير الأجل (B+: IDR (xgs (دون تغيير)	
تم التغيير من -a إلى a	تصنيف الدعم الحكومي
تم التغيير من الإيجابية إلى مستقرة	النظرة المستقبلية

-انتهی -

نبذه حول بنك دخان:

تأسس بنك دخان ش.م.ع.ق. في دولة قطر كشركة مساهمة قطرية بسجل تجاري رقم 38012 بتاريخ 28 يناير 2008 ("تاريخ التأسيس"). بدأ بنك دخان ("البنك") أنشطته في 1 فبراير 2009 بموجب ترخيص مصرف قطر المركزي رقم (ر.م/2007/19). يعمل البنك وشركاته التابعة (يشار إليهم جميعا بـ "المجموعة") بشكل أساسي في أنشطة التمويل والاستثمار والاستشارات وفقًا لقواعد ومبادئ الشريعة الإسلامية حسبما تحدده هيئة الرقابة الشرعية للبنك ووفقًا لأحكام عقد التأسيس والنظام الأساسي للبنك. يتم القيام بالأنشطة الاستثمارية لغرض أصحاب المال وبالنيابة عن العملاء.

يعمل البنك من خلال فرعه الرئيسي الواقع في شارع حمد الكبير بالدوحة وفروعه التسعة المنتشرة في دولة قطر. قام البنك بتغيير علامته التجارية من بنك بروة إلى بنك دخان خلال شهر أكتوبر 2020 بعد الحصول على الموافقات اللازمة وفقًا للقوانين واللوائح المعمول بها في دولة قطر. البنك مملوك بنسبة 24.5% للهيئة العامة للتقاعد والتأمينات الاجتماعية، و11.7% لصندوق التقاعد العسكري (قطر)، و7.0% لشركة قطر القابضة، الذراع الاستثماري الاستراتيجي والمباشر لجهاز قطر للاستثمار باعتباره صندوق الثروة السيادية للدولة. قطر؛ والأسهم المتبقية مملوكة من قبل عدد من المساهمين الأخرين.

بتاريخ 22 يناير 2023، وبموجب القرار رقم 2 لسنة 2023 الصادر عن وزارة التجارة والصناعة، تم تحويل البنك من شركة مساهمة خاصة قطرية إلى شركة مساهمة على إدراج أسهم البنك في بورصة قطر. قطر. قطر. قطر.

بعد الحصول على موافقة هيئة قطر للأسواق المالية، بدأ التداول على أسهم البنك في بورصة قطر بتاريخ 21 فبراير 2023. تم إدراج البنك ضمن مؤشر MSCl للأسواق الناشئة اعتبارًا من 31 مايو 2023. في 15 سبتمبر 2023، تم إدراج البنك في مؤشر FTSE المتوسط. قامت بورصة قطر بإدراج مؤشر البنك إلى بورصة قطر ومؤشر بورصة قطر الريان الإسلامي اعتباراً من 1 أكتوبر 2023.



بيان إخلاء المسؤولية:

قد يحتوي هذا البيان الصحفي على تفاصيل حول أحداث وتوقعات مستقبلية التي تمثل بيانات تطلعية. أي بيان في هذا البيان الصحفي لا يمثل بيانا عن الحقيقة التاريخية. هو بيان مستقبلي يتضمن مخاطر وعوامل غير معروفة وغير مضمونة وعوامل أخرى قد تتسبب في اختلاف جو هري لنتائجنا الفعلية أو أداننا أو إنجازاتنا عن أي نتائج مستقبلية تم التعبير عنها صريحا أو ضمنيا من خلال هذه البيانات المستقبلية.

لا ينبغي اعتبار أي من التوقعات أو التقديرات أو الأفاق المستقبلية في هذا البيان الصحفي على أنها توقعات أو وعود كما لا ينبغي اعتبار ها على أنها تشير ضمنيًا إلى أي إشارة أو تأكيد أو ضمان بأن الافتراضات التي استندت إليها هذه التوقعات أو التقديرات أو الأفاق المستقبلية أعدت بشكل صحيح أو شامل أو في أي من الافتراضات التي تم ذكر ها ضمن البيان الصحفي. لا يمكن الاعتماد على الأداء السابق كدليل إضافي على الاداء المستقبلي، ولا يتحمل البنك أي التزامات بتحديث البيانات التطلعية الواردة هنا لتعكس النتائج الفعلية أو التغييرات في الافتراضات أو التغييرات في العوامل التي تؤثر على هذه البيانات. يعتمد البنك على المعلومات التي تم الحصول عليها من مصادر يعتقد أنها موثوقة، ولكنه لا يضمن دقتها أو اكتمالها. وتستند الأراء المقدمة هنا إلى المعلومات العامة التي تم جمعها في وقت كتابة هذا التقرير وهي عرضة للتغيير دون إشعار.

البنك ومديروه وموظفوه ومستشاروه والمقاولون والوكلاء وشركاته التابعة وشركاؤه، لا يتحملون اي مسؤولية بأي شكل من الأشكال عن التكاليف أو الخسائر أو آثار سلبية أخرى قد تحدث نتيجة للاعتماد على أي بيان متعلق بالمستقبل أو أي مادة أخرى مذكورة هنا.



Fitch upgrades Dukhan Bank's credit rating from 'A-' to 'A' with a 'stable' outlook

Doha, Qatar – 28 March 2024: Dukhan Bank ("the Bank" or "the Group" when referred along with its subsidiaries; QSE Ticker: DUBK), announced that Fitch, an international credit rating agency, has upgraded the Bank's Long-Term Issuer Default Rating (IDR) from 'A-' to 'A' with a 'stable' outlook.

Below is a brief overview of the rating changes:

Long-Term Issuer Default Rating	Changed from A- to A
Short-Term Issuer Default Rating	Changed from F2 to F1
Viability Rating	bb+ (unchanged)
Ex-Government Support (xgs) ratings	LT IDR (xgs): BB+ (unchanged)
	ST IDR (xgs): B (unchanged)
Government support rating	Changed from a- to a
Outlook	Changed from Positive to Stable

- END -

About Dukhan Bank:

Dukhan Bank was incorporated as a Qatari Shareholding Company in the State of Qatar under Commercial Registration No. 38012 dated 28 January 2008. Dukhan Bank commenced its activities on 1 February 2009 under Qatar Central Bank License No. RM/19/2007. The Bank and its subsidiaries are primarily engaged in financing, investing and advisory activities in accordance with Islamic Shari'a rules as determined by the Shari'a Committee of the Bank and provisions of its Memorandum and Articles of Association. Investment activities are carried out for proprietary purpose and on behalf of customers.

The Bank operates through its head office situated on Grand Hamad Street, Doha and its 9 branches in the State of Qatar. The Bank rebranded itself from Barwa Bank to Dukhan Bank during October 2020 post obtaining necessary approvals as per the State of Qatar applicable laws and regulations. The Bank is 24.5% owned by the General Retirement and Social Insurance Authority, 11.7% by the Military Pension Fund (Qatar), and 7.0% by Qatar Holding, strategic and direct investment arm of Qatar Investment Authority being the sovereign wealth fund of the State of Qatar; and remaining shares are owned by other shareholders.

On 22 January 2023, pursuant to Resolution No. 2 of 2023 by the Minister of Industry and Commerce, the Bank was converted from a Qatari Private Shareholding Company to a Qatari Public Shareholding Company. On 1 February 2023, Qatar Financial Markets Authority approved the listing of the Bank's shares on the Qatar Stock Exchange.

Following the approval, trading of the Bank's shares on Qatar Stock Exchange Main Index commenced on 21st February 2023. The Bank was included under the MSCI emerging market index as of the close of 31st May 2023. On 15th September 2023, the Bank was included in the FTSE's mid-cap index. QSE included the Bank to QE Index and QE Al-Rayan Islamic index effective from 1st October 2023.



Disclaimer:

This press release may contain details about future events and expectations that are forward-looking statements. Any statement in this press release that is not a statement of historical fact is a forward-looking statement that involves known and unknown risks, uncertainties and other factors which may cause our actual results, performance or achievements to be materially different from any future results, performance or achievements expressed or implied by such forward-looking statements.

None of the future projections, expectations, estimates or prospects in this press release should be taken as forecasts or promises nor should they be taken as implying any indication, assurance or guarantee that the assumptions on which such future projections, expectations, estimates or prospects have been prepared are correct or exhaustive or, in the case of the assumptions, fully stated in the press release. Further past performance cannot be relied on as a guide to future performance. The Bank assumes no obligations to update the forward-looking statements contained herein to reflect actual results, changes in assumptions or changes in factors affecting these statements. The Bank relies on information obtained from sources believed to be reliable but does not guarantee its accuracy or completeness. The opinions presented herein are based on general information gathered at the time of writing and are subject to change without notice.

The Bank, it's Directors, officers, advisors, contractors and agents, its subsidiaries and associates, shall not be liable in any way for any costs, losses or other detrimental effects resulting or arising from the use of or reliance by any party on any forward-looking statement and / or other material contained herein.